
Ludgeřovický zpravodaj – říjen 2011 

 

 
Lidová pranostika: Čím déle u  nás vlaštovky v říjnu prodlévají, tím déle  pěkné  

a jasné dny potrvají. 
 

SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, 

mnozí z Vás se mne v poslední době ptali, proč již není možné ukládat 
velkoobjemové odpady ve sběrném dvoře OZO Ostrava na Slovenské ulici v 
Ostravě-Přívozu. V dřívějších letech bylo možné je tam uložit zcela bez potíží, nyní 
však tento sběrný dvůr mohou využívat pouze občané Ostravy. Po proběhlých 
jednáních s vedením OZO Ostrava mám pro Vás potěšující zprávu. Od počátku října 
mohou občané Ludgeřovic opět vozit velkoobjemový odpad kategorie N (např. 
nábytek, koberce, matrace, textil) přímo do výše zmíněného sběrného dvoru. 
Zároveň zde můžete bezplatně umístit vyřazené elektrospotřebiče. Je pouze nutné 
mít pouze občanský průkaz pro případné prokázání trvalého pobytu v naší obci. Tato 
služba je dohodnuta navíc nad rozsah již stávajících zavedených služeb přímo na 
území naší obce.  

Ve čtvrtek 22.9. se poprvé setkala skupina aktivních občanů Vrablovce, aby 
diskutovala o založení výboru, který by sbíral podněty občanů Vrablovce a aktivně 
spolupracoval s vedením obce. Na tomto setkání jsem byl osobně přítomen a věřím, 
že složení skupiny je zárukou zdárného pokračování, neboť se jej zúčastnili zástupci 
aktivních vrabloveckých organizací. Chci poděkovat jmenovitě člence zastupitelstva 
obce p. Strachotové, předsedovi Klubu důchodců p. Tkačíkovi, starostce Sboru 
dobrovolných hasičů p. Blokešové a vedoucí MŠ p. Olšákové za jejich aktivitu. Jsem 



si jist, že se brzy najdou i další aktivní lidé, kterým není lhostejné, co se na Vrablovci 
děje a pomohou výše jmenovaným v jejich chvályhodné práci. Již nyní se těším na 
spolupráci.      

V posledních měsících se naše obec potýká se zvýšenou kriminalitou. Již minule 
jsem psal o neuvěřitelném přepadení naší občanky přímo ve svém domě, opakovaně 
došlo ke krádežím nebo podezřelým požárům. Vzhledem k tomu, že Policie ČR není 
v současnosti schopna dostatečně zajistit naši bezpečnost, pokoušíme se pomoci si i 
vlastními silami. Nyní zkoušíme využít služeb bezpečnostní agentury, která by se 
měla zaměřit zejména v nočních hodinách na vytipovaná problémová místa. Důležitá 
však bude spolupráce i s Vámi. Prosím Vás proto o pomoc s tipováním 
problémových míst, ať máme možnost členy agentury směřovat skutečně tam, kde 
jejich aktivita bude mít smysl. Uvidíme, zda tento krok přinese nějaký efekt... 

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

UDÁLOSTI V OBCI 

Ze 6. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice 

Konalo se 7. září 2011 v sále restaurace Na Vrablovci. Přítomno bylo 17 zastupitelů.  

Zastupitelstvo například vzalo na vědomí tři významné věci: 

- Sdělení  developera Ing. Eduarda Skaby, že nebude pokračovat v přípravě 
podkladů potřebných pro zahájení výstavby nového centra obce a kruhového 
objezdu, protože paní Kováčová, majitelka pozemku a obchůdku v trojúhelníku 
mezi ulicemi Hlučínská a Markvartovická, nedala souhlas k zahájení územního 
řízení.  

- Sdělení starosty o tom, že se konečně podařilo vyhlásit veřejnou obchodní 
soutěž na zhotovitele splaškové kanalizace v obci s termínem dodání nabídek 
do 23.9.2011. 

- Sdělení starosty o konání dalšího zasedání zastupitelstva 21.9.2011 v sále 
Obecního domu, kde budou představeny a projednány návrhy na zástavbu 
rodinných domků v území od ulice Vrablovecké pod bývalou vodárnou podél 
ulice U Rybníků.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 

USNESENÍ 
z 6. schůze Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konané dne 07.09.2011 
od 17:30 hod. v Hostinci na Vrablovci 

 

1. ZO schválilo program schůze, předložený starostou obce a 
rozhodlo, že o každém bodu programu se bude hlasovat samostatně 
a veřejně.  

 Hlasování 
pro:17            

Proti: 0   Zdržel se: 0 

2. a) ZO schválilo zapisovatelkami p. Janu Baránkovou a  p. Vlastu 
Bortlíkovou    

    Sčítáním hlasů  pověřilo p. Jiřího Olšáka. 
Ov  Ověřovateli zápisu z 6. schůze ZO schválilo :   
Ing. MUDr. Taťánu Kačmařovou a Ing. Davida Langeho 

 Hlasování pro:17    Proti: 0     Zdržel se: 0  
 b) ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání  ZO č.5  

konaného dne 8.6.2011. 
3. ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva 

obce č. 21, 8, 9, 2,3 a 5. 
 Hlasování pro :17  Proti : 0 Zdržel se : 0 
4. ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku č.1/2011, kterou se 

doplňuje Obecně závazná vyhláška č. 1/2010 o místních poplatcích. 
 Hlasování pro :17 Proti : 0 Zdržel se : 0 
5. ZO schválilo rozpočtové opatření č.4/2011 ve znění, předloženém 

vedoucí finančního úseku. 
 Hlasování pro :17  Proti : 0  Zdržel se : 0  



6. ZO rozhodlo, v souladu s doporučením RO, o převedení veškerých 
volných peněžních prostředků obce ve výši cca 23 mil Kč z běžných 
účtů u Raiffeissen bank a UNI Credit bank na termínovaný vklad 
s výpovědní lhůtou 3 měsíce s úročením 2,3 % u J&T Bank. Dále ZO 
rozhodlo převést volné finanční prostředky ve výši 20 mil. Kč 
z běžného účtu, vedeného u Komerční banky, na termínovaný vklad 
s výpovědní lhůtou 3 měsíce s úročením 1,62% u Volksbank CZ a.s. 

 Hlasování pro:16   Proti: 0   Zdržel se: 1  
7.1 ZO rozhodlo, že v novém územním plánu obce Ludgeřovice budou  

vymezeny pouze plochy Z 48 a Z 51, na kterých je provedení změn 
jejich využití podmíněno územní studií. 

 Hlasování pro:17   Proti: 0   Zdržel se: 0   
7.2 ZO rozhodlo neodprodat část pozemku parc.č. 3080/1- orná půda 

v k.ú. Ludgeřovice o výměře cca 300 m2, dle žádosti Ing. Evy 
Hudákové, bytem Lípová 1396/16A, Ludgeřovice. 

 Hlasování pro:17   Proti: 0   Zdržel se: 0  
7.3 ZO rozhodlo neodprodat část pozemku parc.č.180/3 – ostatní 

plocha, ostatní komunikace v k.ú. Ludgeřovice o výměře cca 22 m2, 
dle žádosti manž. Petra a Ywety Čeganových, Malá 309/2, 
Ludgeřovice. 

 Hlasování pro: 16  Proti: 1   Zdržel se: 0  
7.4 a) ZO rozhodlo, na základě žádosti Mgr. Jaroslava Výstrka, bytem  

Dalimilova 1216/105, Ostrava – Radvanice o směně a prodeji části  
obecního pozemku parc.č. 3080/1 – orná půda v k.ú. Ludgeřovice,  
v geometrickém plánu č. 2562-65/2011 ze dne 9.6.2011 označené 
jako pozemek parc.č. 3080/53 – orná půda o výměře 280 m2 a jehož 
cena byla stanovena znaleckým posudkem zpracovaným Ing. Hanou 
Švančarovou ke dni 15.8.2011 na 324,71 Kč/m2, tj. celkem 90 918,02 
Kč, za část pozemku parc.č. 3080/45 - orná  půda v k.ú. Ludgeřovice 
ve vlastnictví Mgr. Jaroslava Výstrka, v geometrickém plánu č. 2562-
65/2011 ze dne 9.6.2011 označené jako pozemek parc.č. 3080/54 – 
orná půda o výměře 75 m2 a jehož cena byla stanovena znaleckým 
posudkem zpracovaným Ing. Hanou Švančarovou ke  dni 15.8.2011 
na 324,71 Kč/m2, tj. celkem 24 353,05 Kč. 

 Hlasování pro: 17  Proti: 0  Zdržel se: 0 
 b) ZO rozhodlo, že rozdíl ve výměrách směňovaných pozemků 

žadatel obci zaplatí cenou dle znaleckého posudku:90 918,02 – 
24 353,05 = 66 564,97 Kč, zaokrouhleno na 66 565,- Kč, a to  
při podpisu kupní a směnné smlouvy. 

 Hlasování pro: 17  Proti: 0   Zdržel se: 0   
 c) ZO zmocnilo starostu k podpisu směnné a kupní smlouvy. 
 Hlasování pro: 17   Proti: 0  Zdržel se: 0  
.5 a) ZO rozhodlo o schválení darovací smlouvy č. DS-OP-045-11-

Vym, na základě které dojde k bezúplatnému nabytí pozemků v k.ú.  
Ludgeřovice, a to parc.č. 3580/22 ostatní plocha - ostatní komunikace 
o výměře 2 944 m2 v účetní hodnotě 121.920,- Kč, parc.č. 3580/27  
ostatní plocha - ostatní komunikace o výměře 423 m2 v účetní 
hodnotě 16.960,- Kč, parc.č. 3580/36 ostatní plocha – ostatní 
komunikace o výměře 1 854 m2 v účetní hodnotě 76.120,- Kč, parc.č. 
3580/41 ostatní plocha – jiná plocha o výměře 45 m2 v účetní hodnotě 



1 840,- Kč a parc.č. 3580/50 ostatní plocha – jiná plocha o výměře 
1 388 m2 v účetní hodnotě 55.520,- Kč, se všemi právy a povinnostmi 
s držením předávaných nemovitostí spojenými, z vlastnictví České 
Republiky, s příslušností hospodaření Ředitelství silnic a dálnic ČR, 
se sídlem Na Pankráci 546/56, 145 05 Praha – Nusle, do 
vlastnictvíobce Ludgeřovice. Úplné znění darovací smlouvy je 
přílohou důvodové zprávy. 

 Hlasování pro: 17  Proti: 0  Zdržel se: 0  
 b) ZO zmocnilo starostu k podpisu darovací smlouvy č. DS-OP-045-11-

Vym. 
 Hlasování pro: 17 Proti: 0 Zdržel se:  0  
8. ZO rozhodlo změnit své usnesení č.6, přijaté na 20 schůzi ZO dne 

12.10.2009, a to tak, že se ruší ta část usnesení, ve které pověřilo 
starostu obce jednáním o uzavření nájemní smlouvy s obchodní 
společností Sample Alfa, a.s. se sídlem Brno, Jeřábkova 1849/6. 

 Hlasování pro: 17 Proti:  0 Zdržel se: 0 
9. ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 6. schůze 

ZO Ludgeřovice 
       
Na jednání bylo dle prezenční listiny přítomno celkem 17 členů zastupitelstva obce. 
Omluveni: p. Helmut Šafarčík 
Neomluveni: MUDr. Jana Kaniová 
 
Za správnost: Mgr.Ing. Jindřich Hudeček, tajemník OÚ Ludgeřovice  
V Ludgeřovicích, 07.09.2011 
 

 
Mgr. Daniel Havlík  
    starosta obce 

                           
Mgr. Pavel Lokaj  

 místostarosta obce 

USNESENÍ se 7. schůze Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konané 
dne 21.09.2011 od 17.30 hod. v sále Obecního domu v Ludgeřovicích 

- ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze schůze ZO č. 6, konané dne 
07.09.2011. 

- ZO rozhodlo realizovat zástavbu území nad rybníky (parc. č. 3088/2, 3088/3, 
3088/6, 3088/10, 3106, 3601 a 3089) ve variantě č.5 ekonomické rozvahy 
zastavitelnosti území Ludgeřovice – rybníky, zpracované obchodní společností 
DUPLEX, s.r.o. se sídlem Ostrava – Mariánské Hory, 28. října 864/273. 

Hlasování pro: 11                        Proti: 0                        Zdržel se :  6 

- ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 7. schůze ZO 
Ludgeřovice 

 

 

 

 



Charita Hlučín oslavila 20 let své činnosti a 10 let fungování Charitativního 
domova sv. Mikuláše 

Oslava měla formu letní slavnosti v areálu domova sv. Mikuláše v Ludgeřovicích. 
Účastnili se  sídelní biskup ostravsko – opavský Mons. František Václav Lobkovicz, 
O.praem, delegace naší obce v čele se starostou,  vedení Charity Hlučín, zástupce 
Charity Ostrava, pamětníci, kteří se zasloužili o vznik charity a domova sv. Mikuláše, 
zaměstnanci a klienti domova a řada dalších. 

Všechny přivítal ředitel Charity Hlučín Mgr. Bc. Lukáš Volný. S vřelými slovy uznání 
mimořádně záslužné a kvalitní činnosti charity vystoupili Mons. Lobkovicz, náš 
starosta Mgr. Havlík a zástupkyně Charity Ostrava. Na těžké začátky, kdy neměli nic 
než ideu a odhodlání s charitou začít vystoupili ti, kteří u nich byli a to Kristina 
Císařová, Ing. Marta Porubová a Jaroslav Rychlý.  

Připraveno bylo výborné občerstvení, kulturní program a prohlídka domova sv. 
Mikuláše. Prostě nechybělo nic, co patří k letní slavnosti, dokonce i počasí bylo letní. 

Charita Hlučín se za 20 let činnosti vyvinula od skromných začátků k instituci, která 
na vysoké úrovni poskytuje širokou škálu charitativních služeb pro potřebné v našem 
regionu. Jsou to: 

- Charitativní domov  sv. Mikuláše – domov pro seniory v Ludgeřovicích, 

- Sociálně terapeutická dílna v domově sv. Mikuláše, 

- pečovatelská služba, 

- asistenční služba, 

- ošetřovatelská služba, 

- domácí hospicová péče, 

- humanitární pomoc. 

Přejme Charitě Hlučín do dalších let, aby se její aktivity dále rozšiřovaly, aby ubylo 
starostí se zajišťováním potřebných finančních prostředků, aby měla vždycky dost 
obětavých pracovníků, kteří se řídí krédem Matky Terezy: milovat a sloužit jiným, to 
je smysl života. Každý z nás totiž někdy může pomoc Charity potřebovat. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

 

Jubilanti – září 2011 

 
Anna Bartusková  80 let                  Herta Řehová   80 let 
 
Oběma jubilantkám srdečně blahopřejeme! 
 

Ze zahájení školního roku v ludgeřovické základní škole 1. září 2011 

Už tradičně vedení školy, starosta obce, pan farář a učitelé přivítali po prázdninách 
v osm hodin žáky v hezky vyzdobené chodbě školy. K vítání vystoupením přispěla i 
skupina žáků, ti zpívali, hráli, recitovali.  

O hodinu později pak škola přivítala v atriu čerstvé prvňáčky. Jejich rodiče, prarodiče 
a sourozenci sledovali jak je nejstarší žáci školy – devaťáci pasovali na školáky a 
vyzdobili hezkými šerpami. Byl to velmi pěkné a sympatické.   

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

Procházka školou    

Nový školní rok  se  opět rozběhl, prázdniny jako by nebyly, děti se začaly soustředit 
na práci ve škole.  

Vážení spoluobčané, dovolte, abych Vás seznámila s novinkami, které se o 
prázdninách ve školní budově udály. 

Celé prázdniny jsme zasvětili dalším úpravám naší budovy. Proměnili jsme naši 
představu o atriu školy a výuce v něm v realitu. Mezi školní jídelnou a tělocvičnou 
vznikl nádherný prostor, který nyní slouží našim dětem i dospělým k výuce, ale i 
odpočinku. Na prvním stupni došlo k velkým úpravám odpočinkových částí, dali jsme 
zde novou dlažbu, vytvořili nový koutek k posezení, odstranili jsme nefunkční a 
nevzhledné obklady stěn, snížili jsme stropy a dali nové stropní osvětlení. Tím jsme 
zároveň odstranili závadu nedostatečného nasvícení  této části budovy. Všechny tyto 
úpravy krásně doplnily nádherné sociální zařízení, které jsme opravovali v loňském 
školním roce. Máme se opravdu čím chlubit. Dále byly opraveny odpadající 
venkovní obklady hlavního vchodu, vše jsme doplnili květinami.    



Nyní nás čeká oprava venkovního svahu za budovou školy. Rozhodli jsme se pro 
obložení svahu gabiony. Tím vyřešíme problém upadajícího svahu a problémy se  
spodními vodami ze školního hřiště v této části školní zahrady. 

V letošním školním roce jsme museli řešit i prostory školy, protože k nám přibyly děti 
z dolní budovy. Tu jsme byli nuceni dočasně uzavřít z důvodu upozornění kraje o 
malém množství žáků a také se zde připravujeme na celkovou rekonstrukci této staré 
nevzhledné školy. Nyní je nutné najít finanční prostředky, vhodný dotační program a 
připravená rekonstrukce může začít. Máme s touto opravenou budovou velké plány. 
Nejenže se tam zpět přestěhují naši školáci, ale otevřeme zde další oddělení 
mateřské školy a tím pomůžeme mladým rodinám. Dále tu máme připraveno spoustu 
novinek: např. hlídání dětí a pomoc maminkám, které si potřebují nutně něco vyřídit a 
nemají, kde dát dítě, budeme mít prostory pro mladé maminky pro vytvoření jejich 
klubu, pro starší děti zřídíme hudební školičku ( bude se týkat i dětí MŠ), mohou zde 
pracovat i další kroužky a kluby. Zkrátka budeme tady pro Vás. 

Zavedená školní autobusová doprava funguje, jsme rádi, že se ve škole zvyšuje i 
počet žáčků z Vrablovce. Tím můžeme navázat na naši práci v MŠ na Vrablovci. I 
tam každým rokem zvelebujeme a vybavujeme školní zahradu i budovu. Touto 
cestou bych chtěla poděkovat panu Biskupovi, díky kterému dostala naše školka 
krásně barevný kabát. Děkujeme za sponzorský nátěr školy na Vrablovci. 

Jsme zapojeni do projektu EU Peníze do škol. Díky tomu jsme mohli zmodernizovat 
výuku. Máme několik interaktivních tabulí, v těch třídách, kde tyto tabule nejsou, jsou 
umístěny projektory a promítací plátna. Pro zkvalitnění výuky anglického jazyka jsme 
se dohodli s americkým učitelem z naší spolupracující mezinárodní  školy a zavedli 
jsme hodiny anglické konverzace. Očekáváme větší zájem o jazyk a kvalitní výsledky 
vycházejících  žáků v této oblasti. 

Výuka v naší škole je moderní a zajímavá, děti jsou zde spokojeny a musím je 
chválit, protože dodržují své povinnosti skvěle, jsou obětavé.  Nyní jsme  zavedli 
hodiny etické výchovy. Máme velký zájem se podílet na odstraňování špatných 
mezilidských vztahů, citové a komunikační krize společnosti.                                                                                                                                           

Mgr. Helena Pipreková 

Zahoď mobil 

Dne 6. září 2011 se žáci IX.A naší školy zúčastnili  v Ostravě Mistrovství 
České republiky v hodu mobilním telefonem, která se uskutečnila ve třinácti 
městech České republiky v období od května do října 2011. Cílem bylo 
zábavnou formou informovat žáky o potřebě ekologické likvidace vysloužilých 
elektrospotřebičů. Akci pořádala ve spolupráci s programem Recyklohraním 
nezisková společnost ASEKOL s. r. o., zabývající se zpětným odběrem 
a recyklací elektroodpadu. 
Pro  žáky bylo připraveno kromě hlavní sportovní discipliny – hod mobilem do dálky, 
také řada jiných doprovodných sportovních disciplín  a atrakcí s důrazem na 
ekologickou výchovu. Žáci se zde dozvěděli odpovědi na otázky „Proč nesmím 
vyhodit vysloužilý elektrospotřebič do popelnice?“ nebo „Kde ho mohu odevzdat 
k recyklaci?“. Zábavně vzdělávacím programem, provázelo skvělé  moderátorské 
duo Vojtěch Bernatský a Petr Svěcený. Celodenní program byl večer ukončen 
koncertem skupiny Kryštof. 

Každá třída měla 25 platných hodů starým mobilem, které se sčítaly. Naši žáci, a to 
zejména Ondřej Šrámek, Tomáš Vjačka a Stanislav Kosour,  hodili úctyhodných 



735,1 metrů a tím vybojovali první místo v Ostravě a zatím celkově v České 
republice jsou na druhém místě.  Odměnou kromě reklamních materiálů  bylo sice 
krátké, ale milé setkání s Richardem Krajčem frontmanem skupiny Kryštof, který se 
velmi ochotně se žáky setkal a vyfotil. 

         Mgr. Vladimíra Lišková  

    

 
 
 

Soutěž ve sběru žaludů a kaštanů 

Tak jako každý rok i letos proběhne na naší škole v měsíci září a říjnu soutěž ve 

sběru žaludů a kaštanů. Prosíme všechny žáky, ale také rodiče, aby se zapojili do 

této soutěže, pomůžeme tím naší přírodě. Žaludy a kaštany (nutné – žaludy 

zvlášť, kaštany  zvlášť) budeme vybírat a vážit v prostorách dílen ZŠ 

Ludgeřovice od pátku 30.9.2011 a pak každý pátek v měsíci říjnu  v době od 7:00 

do 8:00 hod. 

Soutěž ve sběru papíru 

V říjnu  proběhne na Základní škole v Ludgeřovicích sběr starého papíru. Bude se 

sbírat papír  (časopisy,letáky,noviny,knihy bez tvrdých vazeb – nemusí být 

tříděný, ale nutné svázat) a lepenka.  Prosíme všechny občany, aby se i oni 

aktivně zúčastnili této akce. Svázaný starý papír se bude vybírat a vážit 

v prostorách dílen naší školy, termín bude upřesněn. 

 Těšíme se na Vaši spolupráci.    ZŠ a MŠ Ludgeřovice  
 

Z prvního velkého sportovního zábavného odpoledne pro BEZVA-INVA-LIDI 

Tradiční organizátor akcí pro hendikepované občany pan Jaroslav Robenek toto 
soutěžní odpoledne vymyslil a dne 27.8.2011 uskutečnil v prostorách restaurace 
Selský dvůr. Na akci přispěla řada sponzorů v čele s Obcí Ludgeřovice. S organizací 
pomáhala řada dobrovolníků, mezi nimi také členové mysliveckého sdružení Ostříž. 
Nechyběl bowling, občerstvení, dobré jídlo, suvenýry a ceny pro ty nejlepší. Podívat 
se přišli i starosta a místostarosta obce. Soutěžili například i klienti rehabilitačního 
ústavu Hrabyně, kterých přijel plný autobus.  

Za krásného letního počasí si všichni zúčastnění akci řádně užili. Organizátoři slíbili, 
že toto první velké sportovní a zábavné odpoledne pro hendikepované občany 
nebylo poslední a vyjádřili očekávání, že příště akce přiláká ještě více účastníků.   

 



 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
Poděkování. 

Chtěl bych touto cestou poděkovat všem zúčastněným sponzorům a dárcům, kteří 
byli mnou osloveni, za morální přístup k postiženým občanům. Jedná se o podporu 
k realizaci akce pod názvem: První velké sportovní zábavné odpoledne pro ,, bezva-
inva-lidi“, která se uskutečnila  dne 27.8.2011 za náročného počasí – velmi vysokých 
teplot. 

 V těchto podmínkách soutěžilo 74 soutěžících a ostatní přítomni fandili a 
povzbuzovali. Bylo připraveno 24 soutěžních kategorií. Výsledkem byla radost 
z dosažených bodů a obdržení ceny.Také děti ukázali že umí soutěžit, a byli náležitě 
odměněni cenou a ovocem. Samostatný turnaj v bowlingu byl silným zážitkem pro 
soutěžící.  A že bylo o co hrát! Ceny byly doplněny o tři, takže bylo celkem uděleno 
šest míst. Radost ze hry a štěstí které je potkalo nelze popsat slovy. Byl to silný 
zážitek nejen pro postižené občany, ale hlavně pro ty co jsou na vozíčku. Byl to 
jeden z mála dnů na který se těšili. S podporou všech přítomných se podařilo vytvořit 
dobrou atmosféru. Ti co nesoutěžili, zkusili alespoň kolo štěstí.  

Mé poděkování patří také všem asistentům pro doprovod vozíčkářů. Ti se starali o 
jejich potřeby. Dále personálu restaurace s vynikající obsluhou v náročných 
podmínkách. Dále majitelům, kteří společně se mnou provedli přípravu této akce. 
Také těm kteří přímo osobně zajišťovali jednotlivé soutěže. Věřím, že se tato akce 
uskuteční také v roce 2012 a to při dobré spolupráci se všemi bezva-inva-lidmi.  

 

Jaroslav Robenek 



 
Sponzoři a dárci : 
 

1) Obec Ludgeřovice 16) KMB Barvy Biskup 

2) Starosta Mgr. Daniel Havlík 17) Obchodní dům TONNY Petřkovice 

3) Místostarosta Mgr. Pavel Lokaj 18) Stavebniny Janík 

4) Velkoobchod Nápoje Ostárek 19) Myslivecké sdružení Ostříž 

5) Restaurace Selský Dvůr 20) Hračky-papír-drogerie U Myšáka 

6) p. Jiří Kaluža – Obráběcí dílna 
Ludgeřovice 

21) Stavebni firma FY Milan Vjačka 

7) Místní organizace ČSSD 22) Stavby Škrobánek 

8) pí. Lucie Svobodová – důchodkyně 23) Hračky- smišené zboží Grichniková 
Naděžda 

9) Svijany soukromý pivovar 1564 24) Pivovary STAROPRAMEN-
OSTRAVAR 

10) MOSMO- TEXTIL, Ing. Jana 
Smolková 

25) Velkoobchod- Vína a pálenek, 
RUMPA Hrušov 

11) Velkosklad - potraviny ovoce 
HRUŠKA 

26) FY KOSS Pap- Papír Sikora 
Svatomír Hlučín 

12) Automotoland- Hlučín, p. Voznica 27) Restaurace Obecní dům Myslivec 

13) Kominictví KORS Ludgeřovice 28) Palivové dříví Kukučka 

14) Mudr. Miroslava Michalská 29) Tiskárna KARÁSEK 

15) Ford Dankar Ostrava 30) Přítomní hosté kteří se zůčastnili 
akce 

 
 
 
Ilustrátor Adolf Dudek opět bavil děti v knihovně. 

Naše pozvání opět přijal ilustrátor dětských knih  -  pan Adolf Dudek. Vystoupení bylo 
určeno pro žáky 6. tříd. Děti přišly v doprovodu p. učitelky Marcely Billové. Pan malíř 
si rozbalil velikou tabuli na kterou kreslil dětem různé hádánky a legrační 
obrázky.Děti přišly vybaveny bloky a tužkami a tak mohla začít show s názvem 
„Nehulíme -  raději kreslíme“…A co se děti všechno naučily? Tak např. se pokoušely 
nakreslit obličej dítěte, obličej dospělého a také dlaň, vyzkoušely si jak snadno si 
mohou cokoliv namalovat a kromě spousty legrace si odnesly informace, jak vypadají 
moderní dětské knihy a malířské techniky. Vystoupení bylo ukončeno autogramiádou 
a většina dětí odcházela s ptáčkem  dudkem na čele. Byl to příjemný start do nového 
školního roku. Už se těšíme na některé z dalších vystoupení. 

Jana Baránková, knihovnice 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze zlaté svatby manželů Anneliese a Adolfa Bankových 

Konala se v obřadní síni obecního úřadu v sobotu 10. září 2011. V hezkém obřadu 
vedeném místostarostou obce Mgr. Pavlem Lokajem zazněla slova uznání za dlouhé 
a plodné soužití zlatých manželů a také přání zdraví, spokojenosti a radosti ze života, 
z dětí, vnoučat i pravnoučat ještě po dlouhou řadu příštích let. Obřad pokračoval 
podepisováním do pamětní knihy obce, gratulacemi, předáváním dárků. 
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Další cesty absolventů Wichterlova gymnázia  

Za poslední tři roky opustilo Wichterlovo gymnázium v Ostravě-Porubě, které patří 
mezi největší gymnázia v Moravskoslezském kraji, celkem 289 absolventů.  Spádová 
oblast školy se neustále zvětšuje a dnes není výjimkou, že žáci dojíždí až 30 
kilometrů denně. Patrně se jim to vyplatí, což potvrzují i výsledky přijímacích řízení 
na vysoké školy. Většina studentů však má bydliště mnohem blíže. V Ludgeřovicích 
jich má domov hned sedm. 

Prakticky všichni absolventi, kteří se hlásili k vysokoškolskému studiu, byli úspěšní. 
 Potěšující je pak především skutečnost, že se často jedná o prestižní obory 
renomovaných univerzit. Největší skupinu tvoří budoucí lékaři a zdravotníci 
(všeobecné, zubní a veterinární lékařství, biomedicínské obory, farmacie atd.). Tuto 
cestu si zvolilo hned 47 absolventů, tj. více než 16% ze všech. Druhou nejpočetnější 
skupinu, která rovněž nebude mít žádné problémy při uplatnitelnosti na trhu práce, 
tvoří informatici (40 absolventů). Desetina bývalých žáků nejstaršího porubského 
gymnázia studuje ekonomii. Jen o pět méně, tj. 24 absolventů, nastoupilo na 
právnické fakulty. Mezi nejpočetnější skupiny patří i sedmnáct budoucích stavebních 
inženýrů a architektů a deset psychologů. 

Na druhou stranu jsou mezi zvolenými obory i některé méně časté. Mnohdy znějí 
přímo exoticky. Učitelé Wichterlova gymnázia umí připravit na studium humanitních 
věd budoucí archeology, religionisty, antropology, baltisty, sinilogy, japanisty. 
Samozřejmostí je studium jazyků (včetně polského) či historie. Pokud absolventi 
dávali přednost přírodním a technickým vědám, nastoupili například na obory: 
nanotechnologie, optometrie, environmentální inženýrství, experimentální biologie, 
aplikovaná statistika, ale i zbraně a munice, design v průmyslu, technologie v 
dopravě a vojenská chemie. Několik studentů si před nástupem na univerzitu zvolilo 

roční pobyt v zahraničí.  

Nikoho tak nemůže překvapit, že mezi 
absolventy je i současný primátor 
Ostravy Petr Kajnar, místopředseda 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
Lubomír Zaorálek, rektor Vysoké školy 
báňské - Technické univerzity prof. Ivo 
Vondrák, první chirurg, který v USA 
dokázal transplantovat obličej, Bohdan 
Pomahač (na fotografii) či písničkář 
Jaromír Nohavica. Snad budou 
absolventi posledních let stejně úspěšní! 

                                                                                
PaedDr. Antonín Balnar, PhD. 

ředitel 

 Wichterlovo gymnázium, Ostrava-Poruba, příspěvková  organizace 
                                                                                www.wigym.cz 

                                                                     tel.: 596 912 567, kl. 35, fax: 596 910 135  

 

 

 

http://www.wigym.cz/


Ze zahrádkářské výstavy v Petřkovicích 

Konala se ve dnech 16. až 18. září 2011 v petřkovickém kulturním domě a to v rámci 
oslav 50 let činnosti petřkovické základní organizace Českého zahrádkářského 
svazu. V rámci tradiční velmi dobré spolupráce základních organizací přispěli k této 
výstavě svými výpěstky a odbornými znalostmi i zahrádkáři z Ludgeřovic, kteří budou 
50 let činnosti slavit příštím rokem. 

Výstava byla krásná, návštěvníci mohli obdivovat  mnoho druhů vystavených květin, 
okrasných keřů, ovoce a zeleniny, vše bylo vkusně  naaranžováno. Bylo se opravdu 
na co dívat. 

Dát dohromady takovou výstavu, to vyžaduje hodně odvahy, elánu, znalostí, 
zkušeností a v neposlední řadě i peněz. Všichni, kteří se na jejím uskutečnění 
podíleli, si zaslouží velké uznání. 
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SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Nechval dne před večerem 

…Aneb co by to bylo za léto, kdyby nás alespoň jednou nespláchla voda. 

V předminulém článku místních hasičů byly otištěny základní instrukce o chování 
během vydatné bouře, či překvapivého lijáku. Pozorný čtenář tak mohl instrukce 
využít v plné míře. Liják sice trval jen chvíli, následky však hasiči odstraňovali do 
pozdních večerních hodin. Tak neslavně skončilo těch pár letních dnů, které sebou 
letošní prázdniny přinesly. 

Zatímco 20. srpna ještě hasiči bojovali za vysokých teplot na vyprahlé louce před 
kostelem v dalším ročníku našeho železného hasiče a člověk by čekal spíše požár 
trávy, o dva dny dále se museli zcela přeorientovat na jiné zásahy. V odpoledních 
hodinách dorazil na Hlučínsko ze směru od Polska mohutný liják. Měl opět za 
následek vyjetí mnoha jednotek hasičů, včetně té naší. Do zbrojnice museli hasiči 
dorazit za situace, kdy voda stála na hlavní silnici jako na rybníce a z okolních uliček 
se zase valily nové ludgeřovické boční řeky. I přes stěrače na maximum byla jízda do 
zbrojnice něco mezi druhým a třetím převodovým stupněm v autě. Někteří proto volili 
raději běh, či jízdu na kole s vědomím, že na stanici se musí před výjezdem osušit a 
převléci do suchého, aby následně zase zmokli. Plány na pondělní návštěvu kolotočů 
v Kravařích s následným velkolepým ohňostrojem byly v ohrožení. 

Celkem jsme byli vysláni na tři události, vždy samostatně: 

Vyhlášení poplachu: 16:47 hod. 
Typ události: Technická pomoc - spadlé stromy 
Adresa události: Hlučín, ul. Ostravská  
Technika: CAS 32 T815, ŘMP Husqvarna 365 
Doba zásahu: 0:30 hod. 
Počet zasahujících členů: 8 

Jednotka vyjela k odstranění stromu ze silnice. Strom přes cestu se nacházel na ul. Ostravská, 
Hlučín, cca 100m od křižovatky se silnicí I/56 Hlučínská. (původně ohlášeno na ul. Hlučínská). 
Při příjezdu na místě již Městská policie (MP) Hlučín, která usměrňovala silniční provoz. Po 
domluvě jednotka provedla odstranění stromu ze silnice pomocí motorové pily. Kusy stromu 
poté shromáždila na přilehlé prostranství mimo vozovku, následně vozovku dočistila pomocí 
ručního náčiní. MP obnovila provoz v plném rozsahu a jednotka se vrátila na základnu. 
Cestou zpět odstranila z jmenované silnice několik menších větví. Po dobu zásahu v záloze na 
zbrojnici DA 12 A30 s osádkou 1+3. 

Vyhlášení poplachu: 18:06 hod. 
Typ události: Technická pomoc - voda a bahno z polí 
Adresa události: Ludgeřovice, ul. Dlouhá  
Technika: CAS 32 T815, DA 12 A30 
Doba zásahu: 0:40 hod. 
Počet zasahujících členů: 6 
 



Jednotka vyjela k odstranění neb. stavů na ul. Dlouhá. Průzkumem zjištěno zasažení 
rodinného domu přívalovou vodou z polí. Jednotka provedla vytvoření provizorního 
odtokového koridoru na nejvyšším místě zahrady oznamovatelky pomocí ručního nářadí. 
Velitel zásahu informoval o situaci starostu obce Ludgeřovice. Poté se jednotka vrátila zpět 
na základnu. 

Vyhlášení poplachu: 18:59 hod. 
Typ události: Technická pomoc - čerpání vody 
Adresa události: Ostrava-Petřkovice, ul. Šilheřovická  
Technika: CAS 32 T815, DA 12 A30, PMS 12, kalovka Robin 15, plovoučko PPCA 
800 
Doba zásahu: 3:00 hod. 
Počet zasahujících členů: 8 

Jednotka vyjela k události do O.- Petřkovic. Na místě zjištěno zatopení sklepu a 
přilehlé zahrady vodou. Jednotka po příjezdu vypnula přívod elektrické energie do 
sklepa. Poté k čerpání vody nasadila plovoucí (zahrada) a kalové čerpadlo (sklep). 
Vodu odváděla do místní kanalizační sítě. Po ukončení čerpání přejezd na další 
událost. 

Jednotka se přesunula z čerpání vody na ul. Šilheřovická o několik desítek metrů 
dále na adresu xxxxx. Na výzvu občanky zde započala zásah. Průzkum zjistil 
zasažení zahrady a prostor sklepa. Jednotka zde nasadila plovoucí čerpadlo 
(zahrada), kalové čerpadlo (sklep) a čerpadlo PMS 12 (sklep). Voda byla odčerpána 
na technické možnosti nasazených čerpadel a odváděna do místní dešťové 
kanalizace. Odtok zbylé vody po dohodě oznamovatelka zajistí sama vlastními 
prostředky. Jednotka se vrátila na základnu. 

 

Jak je z výčtu patrné, nejdříve jednotka vyjela odstranit strom přes cestu, který 
zablokoval tzv. „starou“ Hlučínskou. Jednotky z Hlučína v té době zasahovaly u 
jiných událostí v Hlučíně. Následně při návratu ze zbrojnice se opět prudce rozpršelo, 
čili jsme se raději otočili před svými domovy zpět na zbrojnici, zkontrolovali výšku 
potoka a pro klid duše také preventivně prozkoušeli čerpadla ve výbavě. To už ale 
poplach oznámil druhý výjezd, takže se mimořádná zkouška přerušila. Čerpadel však 
bylo zapotřebí až u třetího výjezdu. Zde jsme zasahovali samostatně, protože místní 
jednotka řešila jinou událost na svém území. Vyjely tak oba vozy., tj. všechna tři naše 
čerpadla. I tak ale nebyla voda vyčerpaná „za chvíli“.  

Jediné pozitivum na těchto výjezdech, pokud je to snad možné hledat, bylo 
odzkoušení části nové výbavy. Díky novým reflexním vestám byli hasiči na tak 
frekventované silnici i v této nepřehledné situaci vidět lépe, čímž se zvýšila jejich 
bezpečnost při pohybu na takovéto komunikaci. Bezpečnost při čerpání vody zase 
zabezpečila nová plovací vesta, díky níž mohl hasič i při čerpání plného úzkého 
sklepa v případě nečekané situace (úder o předmět, propadnutí, nevolnost…) zůstat 
na hladině po nezbytně nutnou dobu, než by dále reagovali jeho kolegové. Ono v 
situaci po pás ve vodě, v temném sklepě a nad sebou jen několik desítek centimetrů 
nezaplaveného prostoru ke stropu, je každá zvýšená ochrana určitým zlepšením 
pocitu. 

Naopak negativa zásahu asi převládají. Promočené obleky a výbava, čištění a 
doplnění agregátů, obleků, hadic. Nutnost se sejít i na druhý den, aby bylo vše, jak 



má být. Pak papírová válka dokumentace jednotky – kdo, co, jak, kdy, kde byl a co 
použil apod. A nakonec v noci návrat domů, omluvit se rodině a drahým polovičkám 
za strávený čas jinde. Jako třebas v mém případě zrušený výlet na ohňostroj na 
odpust do Kravař, kvůli kterému dorazila odpoledne přítelkyně ke mně a alespoň 
omluvnou SMS známým, které jsme tam měli vzít sebou. A na druhý den do práce, 
vždyť bylo přece pondělí… 

Tak skončil slavný den 22. srpen 2011, den, kdy opět trochu popršelo. Dny ale 
běžely dále a tak hasiči měli od svého koníčka volno. Na čtyři dny, do dalšího 
výjezdu…. 

 

 

Video z akce : www.youtube.com, zadat slova: Hasiči Ludgeřovice - Přívalový podvečer  

Aktuální info: 

 Web: www.hasici-ludgerovice.g6.cz 

 Facebook stránka: Hasiči Ludgeřovice a jejich přátelé 

Ing. David Lange, 

Dobrovolná jednotka hasičů Obce Ludgeřovice     

Z vyhlášení výsledků všestranných zkoušek mysliveckých psů – ohařů 

Pořadatelem těchto náročných dvoudenních zkoušek ohařů ve třiceti disciplínách 
podle pravidel stanovených Českomoravskou mysliveckou jednotou byl Okresní 
myslivecký spolek Ostrava. Hostitelem celé akce bylo ludgeřovické Myslivecké 
sdružení Ostříž. Chata stejného jména a její okolí byly centrem celé akce, odkud ji 
pořadatelé řídili, kde byla slavnostně zahájena a nakonec vyhlášeny výsledky a 
předány příslušné certifikáty. Hostitelé se zde také starali o občerstvení účastníků. 

http://www.youtube.com/
http://www.hasici-ludgerovice.g6.cz/


Zkoušky samotné probíhaly ve dnech 10. a 11. září 2011 v bažantnici Šilheřovice. Ke 
zkouškám bylo přihlášeno 12 psů ze SM kraje a také ze Slovenska a Holandska. 
Přihlášeni mohou být jen psi, kteří už úspěšně složili tzv. letní a zimní zkoušky. 
Plnění jednotlivých disciplin všestranných zkoušek (např. zájem o stopu zvěře, 
dohledávka střelené zvěře, přinášení vlečené lišky, ochota k práci v hluboké vodě, 
atd.) hodnotilo osm rozhodčích. Zkoušky úspěšně složilo 10 psů. Zkušební disciplíny 
však nikdy neplní pes samotný, ale vždy se svým pánem myslivcem, po myslivecku 
vůdcem.  

Nejúspěšnějším vůdcem těchto zkoušek byl pan Luděk Műller, ten vedl hned dva 
psy, oba jsou němečtí krátkosrstí ohaři, oba byli velmi úspěšní. Černý Gert ze Štípek 
se umístil jako první, hnědý Ilias ze Štípek skončil třetí. 

Na druhém místě skončil český fousek Hardy z Koblova vedený Josefem Sikorou. 

Vrchní rozhodčí pan Ladislav Červenka vysoko ocenil připravenost psů i jejich vůdců 
na tyto náročné zkoušky a také Myslivecké sdružení Ostříž jako perfektního hostitele 
akce.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

INFORMACE A OZNÁMENÍ 

 
 
 

 
Mateřská škola Ludgeřovice, příspěvková organice na Hlučínské ulici informuje, že 
zahájila provoz vlastních internetových stránek:  www.ms-ludgerovice-hl.eu. 
 
 

http://www.ms-ludgerovice-hl.eu/


 

SPORT 

Mezinárodní turnaj o pohár  města Wroclaw  ve vzpírání 2011  POLSKO 
  
V sobotu 3.9.2011 jse v polském městě Wroclaw uskutečnil už 25.ročník 
mezinárodního turnaje ve vzpírání o pohár města Wroclaw. Na turnaji startovali 
družstva z Polska , Česká republika, Slovenska a Madarska. 

Z Ludgeřovic za Českou republiku nastoupil v kategorii mládež do 12 let Ondřej 
Tchurz a skončil na výborném 2.místě výkony 40kg trh a 45kg nadhoz. 

V mužích Oldřich Tchurz vybojoval 3.místo a celkově družstvo z České republiky 
skončilo na 2.místě 

Oldřich Tchurz 

 

 
 
 



45.ročník MVC Bohumína ve vzpírání 2011 10.9.2011 BOHUMÍN 
  
V sobotu 10.9.2011 se v bohumínské vzpírárně uskutečnil   45.ročník 
nejstaršího turnaje ve vzpírání v České republice MVC Bohumína, kterého se 
zúčastnili i zahraniční vzpěrači z Polska , Slovenska a Maďarska. 

V silné konkurenci se neztratili ani vzpěrači  z Ludgeřovic.V kategorii mladších 
žáků(do 12 let) nastoupil jako první Ondřej Tchurz a vybojoval v této kategorii 2.místo 
,výkony 40kg trh , 46kg nadhoz , 86kg dvojboj (146,8 s.b.) všechno osobní rekordy a 
potvrdil že patří mezi pět nejlepších mladších žáků v republice. 

Jako druhý z ludgeřovické líhně vzpěračů nastoupil v kategorii starších žáků (do 14 
let) Michal Návrat ,který měl  všechny pokusy platné a vybojoval 6.místo a to výkony 
55kg trh , 70kg nadhoz , 125kg dvojboj (137 s.b.) všechno osobní rekordy. 

MVC Bohumína  ve vzpírání  měla výbornou úroveň startovalo celkem 40 vzpěračů. 

Oldřich Tchurz 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.kolo ligy mladších a starších žáků ve vzpírání Ostrava  24.9.2011 

V sobotu 24.9.2011 proběhlo v Ostravě ( Čapkově sokolovně) 3.kolo ligy mladších a 
starších žáků ve vzpírání , kterého se také zůčastnili žáci z TJ Ludgeřovic. Družstvo z 
Ludgeřovic ve složení M.Madlé ,O.Tchurz a M.Návrat si nevedlo vůbec špatně a v 
konkurenci družstev z Bohumína ,Havířova,Třince a Ostravy skončilo v tomto kole na 
4.místě a celkově po 3.kolech drží vynikající 3.místo. 

Výkony vzpěračů z Ludgeřovic :  

Matěj Madlé (2001)  trh 17kg   nadhoz 22kg  dvojboj 39kg (82,6 sinc.bodů) 

Ondřej Tchurz  (2000)  trh 40kg   nadhoz 48kg  dvojboj 88kg (149,2 sinc.bodů)  

Michal Návrat   (1997)  trh 56kg   nadhoz 70kg  dvojboj 126kg (138,5 sinc.bodů) 

                                                                                                        Oldřich Tchurz 

 

 
 
 
 
 

 

 

 
 



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Inzeráty. 

- Pozvánky na kulturní a společenské akce. 

- Jízdní řády autobusů linek 56, 68, 70 a 94. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 


